
Vážené dámy a pánové, pane místostarosto, milí kolegové, studenti, absolventi, hosté, 

dnes se scházíme, abychom oslavili 105. výročí založení naší školy. Bohužel nám 

povětrnostní podmínky nedovolily využít naši krásnou zahradu, ale věřím, že v těchto 

náhradních prostorách budou oslavy důstojné a veselé.  Kdyby naše gymnázium mohlo 

mluvit, jistě by nám vyprávělo o svém počátku v září roku 1919 jako o jedinečném momentu, 

kdy se vzdělání stalo dostupným pro mladé lidi z Ivančic a širokého okolí. Bylo to jako otevřít 

okno do světa pro ty, kteří si nemohli dovolit dojíždět do Brna. Od té doby se naše 

gymnázium stalo majákem vzdělanosti pro celý region, místem, kde se formují osobnosti a 

vytvářejí se celoživotní vzpomínky. 

Za těch 105 let prošla škola mnohými proměnami. Viděla tisíce studentů, jak prožívají první 

lásky, jak se potí nad zkouškami dospělosti, jak překonávají sami sebe v lyžařských kurzech 

nebo se s nadšením učí tančit. Ale hlavně – viděla, jak z nich vyrůstají sebevědomí mladí lidé, 

kteří se vydávají do světa. Mezi našimi absolventy jsou úspěšní vědci, umělci, politici, 

sportovci i pedagogové. Každý z nich je důkazem, že investice do vzdělání je investicí do 

budoucnosti. 

Gymnázium Jana Blahoslava již po celých 105 let plní svou nejdůležitější funkci a tou je 

poskytování kvalitního vzdělání. Naši absolventi jsou díky tomu skvěle připraveni čelit 

výzvám vysokoškolského studia a následně uspět v širokém spektru profesí. 

Za  příběhy absolventů stojí samozřejmě naši pedagogové. Jejich odhodlání, odbornost, 

nadšení a láska k výuce jsou tím, co činí naši školu výjimečnou. Proto bych dnes ráda 

vyjádřila hlubokou úctu a poděkování všem učitelům – těm, kteří u nás učí dnes, i těm, kteří 

zde působili v minulosti. Vaše práce není jen povoláním, ale posláním, které mění životy. 

Stejně důležití jsou však i naši nepedagogičtí pracovníci, kteří zajišťují bezproblémový chod 

školy a umožňují, aby vzdělávání probíhalo hladce a v příjemném prostředí. Děkuji vám všem 

za vaši neúnavnou práci. 

Za 105 let prošla škola rukama patnácti ředitelů a stovek pedagogů, kteří každý po svém 

přispěli k jejímu rozvoji. Pro mě osobně je ctí být už sedmým rokem v čele této školy a spolu 

se svým týmem pracovat na tom, abychom ji neustále posouvali vpřed.  Vím, že mým 

hlavním úkolem je vytvářet příznivé podmínky pro náročnou práci učitelů a pro rozvoj 

talentovaných studentů. A to znamená nejen dbát na kvalitní výuku, ale také na pozitivní 

atmosféru ve škole. Tohoto úkolu se nám daří dosahovat díky obětavosti a úsilí všech 

pedagogů i nepedagogických pracovníků. Výsledkem je příjemné pracovní prostředí, radost z 

práce, vynikající výsledky našich studentů a rostoucí zájem o studium na našem gymnáziu. 

Naše gymnázium se neustále snaží přinášet inovace a zlepšení. Zavádíme nové aktivizující 

metody do vzdělávání a rozvíjíme nadané studenty. Velký obdiv patří těm učitelům, kteří se 

zapojili do výuky metodou CLIL, tedy učitelům nejazykových předmětů, kteří část své výuky 

vedou v angličtině. Tímto způsobem se našim studentům dostává nejen odborných znalostí, 

ale i jazykové vybavenosti, která je v dnešním globalizovaném světě neocenitelná. 

S velkou hrdostí také musím zmínit, že v loňském roce naše škola získala titul „Podnikavá 

škola“. Tento titul je oceněním naší snahy podporovat podnikavé aktivity studentů a 

poskytovat jim příležitosti přetvářet jejich nápady v realitu. Naši učitelé využívají podnikavé 

metody výuky, které studenty vedou k aktivnímu myšlení a k tomu, aby si osvojili dovednosti 

nezbytné pro úspěch v jejich dalším životě. Mezi projekty, do kterých se naši studenti 



zapojují, vyniká zejména stavba beachvolejbalového hřiště, kterou realizovala třída 6. A. 

Studenti dokázali na holé louce vybudovat hřiště, na které si sami sehnali finanční prostředky, 

a nyní toto hřiště i provozují. Tento projekt je dokonalým příkladem toho, jak mohou studenti 

získávat nejen teoretické znalosti, ale také praktické dovednosti a zkušenosti, které jim 

pomohou uspět v reálném světě. 

Důležitou součástí našeho vzdělávacího programu je, aby se studenti aktivně zapojovali do 

komunitního dění, což podporuje jejich osobnostní rozvoj a jejich schopnost čelit 

nejrůznějším  výzvám.  

Od školního roku 2023/2024 jsme ke studiu všeobecnému také zavedli nové studium s 

rozšířenou výukou anglického jazyka. Jsme přesvědčeni, že jazyková vybavenost našich 

absolventů je klíčem k jejich budoucímu profesnímu i osobnímu úspěchu 

Získali jsme také akreditaci v rámci programu Erasmus+, která nám umožňuje vysílat naše 

studenty i učitele „za hranice všedních dní“ do zahraničí. Velké poděkování patří kolegům, 

kteří tyto cesty organizují a studentům, kteří se těchto mobilit účastní. Cestování spojené s 

rozvojem jazykových i sociálních kompetencí se stalo běžnou součástí života naší školy. 

Naše škola je zapojena do mezinárodního vzdělávacího projektu JA a otevřeli jsme nový 

volitelný předmět – studentské firmy. Naši studenti a studentky se zapojují do soutěží 

studentských firem, kde dosahují skvělých výsledků. Tímto krokem chceme studenty lépe 

připravit na praktický život a rozvíjet jejich kreativitu a samostatnost  

Nezapomínejme ani na překážky, kterým jsme museli čelit. Největší z nich byla bezpochyby 

pandemie koronaviru, která přinesla výzvu v podobě distanční výuky. Díky společnému úsilí 

jsme nastavili efektivní pravidla a tuto výzvu zvládli se ctí. 

Před čtyřmi lety jsme také založili školní parlament, který se stal dynamickou součástí života 

naší školy. Jeho členové nám svými projekty a nadšením dělají radost a významně přispívají k 

pohodě a pozitivní atmosféře ve škole. Mimoškolní aktivity našich studentů jsou bohaté – ať 

už jde o kulturní aktivity, jako je školní pěvecký sbor či dramatický kroužek, nebo o sportovní 

a vzdělávací kroužky. Rozvíjet se mohou také pomocí programu DOFE, kde se učí překonávat 

nejrůznější překážky. 

Naše škola je aktivní i v oblasti vzdělávání dospělých a stala se místem setkávání všech 

generací. Je skvělé sledovat zápal účastníků Virtuální univerzity třetího věku, která u nás 

působí již sedmým rokem. Kromě toho pořádáme i přednášky pro veřejnost na různá témata a 

přejeme si, aby naše škola byla skutečným centrem vzdělanosti v ivančickém regionu. 

Nemůžeme opomenout ani to, co se nám za posledních šest let podařilo zrekonstruovat a 

vybudovat. Zrekonstruovali jsme rozvody vody, sociální zařízení, kotelnu a střešní krytinu. 

Modernizovali jsme počítačovou síť včetně výměny počítačů v PC učebnách. Vybudovali 

jsme nové učebny robotiky a 3D tisku, jazykové učebny, moderní laboratoř chemie a učebnu 

chemie a fyziky. Naše školní prostředí obohatila venkovní učebna a nové možnosti 

sportovního vyžití, včetně rekonstruované tělocvičny a nového školního bufetu. 

Toto všechno by nebylo možné bez podpory zřizovatele – Jihomoravského kraje, podpory  

rodičů, města Ivančice, našich partnerů, absolventů a přátel školy. Všem, kteří se na rozvoji 

školy podílejí, patří velký dík. 



Gymnázium Jana Blahoslava je nejen místem vzdělávání, ale také místem, kde se vytváří 

silná komunita. Dnes jsme zde, abychom oslavili naši společnou cestu a společně se těšili na 

budoucnost plnou dalších úspěchů a inspirací. Co bych já popřála škole do dalších let? 

Osvícené ředitele, nadšené učitele a talentované žáky. A aby vždy držela krok s dobou, 

přizpůsobovala se novým trendům a nezapomínala přitom na to nejdůležitější - a tím je 

poskytování kvalitního vzdělání. Děkujeme vám všem. 

 


